



PROTOKOLL LÄNGDRÅD 1 SEPTEMBER 2025

Tid: 20:00-21:30

Plats: Teams

Kallade: Längdrådets ledamöter, åkarrepresentant (Simon Stenberg, Ingrid Hallqvist) samt Lars Öberg, Karin Ersson, Lars Selin, Ludvig Remb.

Meddelat förhinder: Lars Öberg

1. **Välkomna! Speciellt Sven-Erik Pajala!**
Ny ledamot med fokus på elitklubbsfrågor

2. **Föregående protokoll. 9 juni 2025.**
Lades till handlingarna utan korrigerings.

3. **Presentation – Laget runt.**

Varje ledamot/åkarrepresentant presenterar sig och sitt uppdrag. Hur jobbar du med ditt område kopplat till arbetsgrupper och längdråd? 5 min/ledamot.

Sven-Erik Pajala: Född i Pajala men uppvuxen i Södertälje. Sedan skidgymnasiet i Järpen. Sedan norrbotten igen med egen elitsatsning och engagemang som ledare på olika sätt och i olika organisationer, Jobbat som tränare på skidgymnasiet i Gällivare.

Jag vill lyfta betydelsen av samarbete inom hela skidsverige och jag ser mjuka värden som nyckeln till ett gott ledarskap.

Kommer att jobba med fokus på elitklubbar och jag kommer att kalla dessa inom kort för ett uppstartsmöte.

Annika D: sitter i TD/Regelgruppen och tävlingsprogramgruppen och jobbar med de nationella frågorna främst inom vårt område. I TD/Regelgruppen är vi 5 och liknande i tävlingsprogramgruppen.



Cathrine E: Sitter i längdrådet och har kontakt med utbildningsgruppen. I gruppen sitter 5 personer med fokus på utbildningsfrågor. Har suttit i längdrådet från start.

Johan Blick: Sitter i längdrådet med B/U fokus. Har suttit i B/U gruppen och har fortsatt en ingång till den gruppen. Mitt uppdrag är att bevaka B/U frågor i längdrådet. Stort fokus är våra två ungdomscuper. B/U gruppen har 5 ideella och två tjänstemän.

Ingrid Hallqvist & Simon Stenberg: Åkarrepresentant med rollen att föra fram budskap från aktiva. Ska vara bryggan mellan åkare och denna grupp. Vi är aktiva ute på tävlingar, t.ex dialog med arrangör och TD. Vi har två åkarmöten per år och har kommunikation via en FB grupp. Simon från Kalix, men bor i Umeå och tävlar för Umeå. Ingrid tävlar för Åsarna och kommer från Åsarna. Bor i Östersund.

Johan Ericson: Bevakar rullskidfrågor över hela vår verksamhet. Har suttit i Längdrådet länge. Är förbundskapten för rullskidlandslaget.

Torbjörn Lundkvist: Är ansvarig för anläggningsfrågor. Har varit med i 3 år.

Linnea Stider: Sitter med i längdrådet med fokus på Skidor hela livet. Jag är ordförande inom arbetsgruppen Skidor hela livet. Har suttit med där 4-5 år. Vi arbetar mot stora bredden. Vi har tagit fram ett lopp "Skidturen" som ska uppmuntra till att testa på att skidor och ta del av den gemenskapen. Vi har stark anknytning till klubbar genom att ge ut bidrag till föreningar varje år. Jag har varit med i längdrådet i två år. Jag gjorde praktik på skidförbundet för två år sedan inom klimat och miljö. Varit med i Kvinnligt nätverk - EPOS som syftar till att stärka kvinnliga ledare och tränare.

Började resan inom SFF inom rullskidgruppen.

4. Smart Energy cup /rullskidor. KE, LS, JE, LR

Info och uppdatering kring beslutet att inkludera en av deltävlingarna på rullskidor i vinterns cupprogram. Karin och Lars rapporterade bakgrunden till beslutet att inkludera en rullskidhelg i vinterns Smart Energy cup. Beslutet togs i Längds ledningsgrupp med den rapport som tagits fram av en arbetsgrupp för detta. I den gruppen ingick Ludvig Remb, Lars Selin, Anders Högberg, Johan Ericson.

De starkaste argumenten är: Rullskidor har gått från enbart en träningsprodukt till även en tävlingsverksamhet. I södra Skidsverige är man generellt mer positiv till rullskidor där rullskidorna ofta blir det första mötet



med skidor blir just på skidor. Vi ser ett trendbrott att fler unga åker rullskidtävlingar.

Ett argument är att rullskidor är billigare och lättare att arrangera och kostnader för föreningar som inte behöver ledare/vallare.

Upplägget innebär att de aktiva inte behöver åka alla tävlingar för att kunna vinna Smart Energy Cup eller tillskansa sig ett bra resultat.

5. Skandinavisk Cup - Kalenderfråga, strategi. LR, LS

Ludvig berättade om strukturen i arbetet med de skandinaviska länderna kring Skandinaviska cupen.

Skandinaviska cupen är den största och mest fungerade continentalcupen inom FIS.

Ludvig sitter som ordförande i den gruppen sedan några år. Gruppen träffas en gång per år. Det finns en utmaning med att hinna diskutera frågorna djupare och man försöker nu jobba mer kontinuerligt under året för att göra arbetet bättre.

Det är svårt att få de mindre nationerna att vara med på skandinaviska cupen, t.ex baltländerna och Storbritannien som numera är med i denna grupp.

Det finns nu ett förslag från Norge att en tävling ska permanentas i Norge varje år, Finland och Sverige ska arrangera varannan helg och de mindre nationerna arrangerar kanske var fjärde eller femte år.

Rådet diskuterar fram och tillbaka hur olika beslut skulle påverka svenska skidåkning

6. Rapport organisation/landslag, inkl FIS frågor + nationell verksamhet

Karin E

Grenchef Öberg har en del fokus på kopplat till VM 2027 och förberedelser inför FIS höstmöte i Zürich. På FIS mötet vill vi få fler VC-tävlingar till Sverige.

Från rullskidhorisonten så var det rekord i fråga om antalet länder som deltog under vc/ Alliansloppet i Trollhättan, 26 st. Sverige leder nu samtliga vc-cuper efter helgen så de idrottsliga prestationerna i Trollhättan var också bra. Frågan om att återkommande söka och arrangera rullskid-vc tävlingar i Sverige är nu i högsta grad aktuell.

Utbildningshelgen i Sollefteå/Hallstaberget har stort intresse och det ser ut som att vi blir över 200 anmälda till flera olika utbildningar.

Anna Norman kommer att börja jobba på 25% från 1 oktober.

Gruppen som jobbar med att göra en översyn av juniorverksamheten i Sverige har kommit igång. Anders Strid leder gruppen tillsammans med Martina Höök och Linda Danvind Malm.



7. **Rapport styrelsen.** *Johan Starck*

Styrelsemöte genomfördes förra veckan. Budget gicks igenom. Styrelsen har fördelat arbetet inom styrelsen där ledamöter fått ett ansvar att ha kontakt med en förening.

Styrelsen fortsätter med distriktsdialoger efter varje styrelsemöte för att öka kommunikationen dem emellan.

Nya stadgar håller på att tas fram och läggas fram för beslut i oktober.

Dessa är ute på remiss hos distrikt och röstberättigade föreningar.

8. **Rapport från åkarrepresentanter.** *Ingrid H + Simon S.*

Simon och Ingrid rapporterade om saker de hört från aktiva. Det handlar mycket diskussioner om rullskidor och smart Energy cup samt åsikter om den träningsdagbok som håller på tas fram inom elitskidåkningen.

Lars selin gav en återkoppling om status vad gäller träningsdagboken samt en historik kring arbetet med träningsdagböcker tidigare.

9. **Fysiskt möte LK + LR 8-9/11.** *KE*

Vi arbetar med att skapa en bra agenda när vi har bjudit in våra LK ordföranden. Möjligheter att påverka agendan har skickats ut till våra LK ordföranden. Vi fastställer agenda inom några veckor. Ser ut att bli runt 12 distrikt.

10. **Rapport från de olika arbetsgrupperna.**

Anläggning:

Jonas Bramma jobbar med årsrapport

Bra med anmälningar till utb.helg i Sollefteå och särskilt från kommuner

Det pågår uppdateringar av flera tillverka snöanläggningar och det verkar som att flertal väljer lansar.

Mål en skidtunnel till i landet senast 2026 inte relevant. Kanske det bättre satsa på nya asfaltslingor?

Barn och Ungdomsgruppen:

Gruppen startar upp för hösten och planerar just nu inför höstens kickoff ungdomscuperna som i år arrangeras ihop med utbildningshelgen.

11. **Nästa möte, förslag datum 25/26:**

27/10, 15/12, 26/1, 9/3, 27/4, 8/6 Fastställer datumen.



12. **Mötet avslutas.**